
 
 

教育事務委員會 
Panel on Education 

 
在2018年4月13日的會議上 

就議程項目"小學'一校一社工'政策下 
學生輔導教師/學生輔導人員的安排"通過的議案 

Motion passed under the agenda item  
"Arrangements for student guidance teachers/student guidance personnel 

under the policy of 'one school social worker for each school' 
in primary schools" at the meeting on 13 April 2018 

 
 
議案措辭 
 

鑒於現時有部分在學校任職的學生輔導人員 (SGP)持有非
社工學位資歷，有些持教育輔導學位，有些持其他輔導  
學位，並不符合政府提出的「一校一社工」政策中要求  
社工學位資歷，本事務委員會促請政府設立五年過渡期，       
讓這些現職學生輔導人員在過渡期內獲取社工學位資歷

後，符合政府政策要求可以在學校擔任社工工作。 
 
  
(邵家臻議員動議) 
 

 
 
Wording of the Motion 
 

(Translation) 
 

Given that some serving student guidance personnel ("SGP") in 
schools at present possess non-social work degree qualifications, 
with some of them holding degrees in educational counselling 
while some holding other degrees in the field of counselling, 
which do not meet the requirement of social work degree 
qualifications under the Government's policy of "one school 
social worker for each school", this Panel urges the Government 
to provide a five-year transitional period for these serving SGP to 
obtain social work degree qualifications so that they will meet the 
requirements set out under the Government's policy for taking up 
the duties of a social worker in schools. 
 
(Moved by Hon SHIU Ka-chun) 
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